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Koncepcja i uzyskanie decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach dla poprawy 

bezpieczeństwa ruchu w ciągu „Trasy Sudeckiej” poprzez budowę obwodnicy Boguszowa 

w Gminie Boguszów-Gorce oraz obwodnicy Sobięcina w Gminie Wałbrzych. 

KONSULTACJE SPOŁECZNE – SPRAWOZDANIE 

Data i miejsce spotkania: 03.07.2015 r., Centrum Kultury w Boguszowie – Gorcach, 

W spotkaniu wzięli udział przedstawiciele władz lokalnych, będących jednocześnie 

inwestorem zadania oraz przedstawiciele biura projektowego: 

 Waldemar Kujawa – Burmistrz Boguszowa – Gorc, 

 Roman Szełemej – Prezydent Miasta Wałbrzycha, Lider Aglomeracji Wałbrzyskiej 

 Paweł Sosialuk – z-ca Burmistrza Boguszowa – Gorc 

 Marek Kruszewski – Wiceprezes Dromost Sp. z o. o. Poznań, Projektant 

 Grzegorz Nowacki i Marcin Konieczny – Dromost Sp. z o. o. Poznań 

Przebieg spotkania 

Jako pierwszy głos zabrał Pan Burmistrz Waldemar Kujawa – wprowadzając obecnych na 

spotkaniu w główne założenia przyświecające planowanej inwestycji na terenie Boguszowa - 

Gorc. 

Następnie zespół projektowy pod kierunkiem Pana Marka Kruszewskiego przedstawił 

podstawowe parametry i elementy trasy, przebieg proponowanych wariantów i wstępne 

rozwiązania skomunikowania istniejącego układu drogowego z planowaną trasą. 

Po zakończonej prezentacji zabrał głos Pan Prezydent Roman Szełemej, przedstawiając 

projekt jako element działań inwestycyjnych Aglomeracji Wałbrzyskiej i województwa. 

Kolejnym elementem spotkania była dyskusja i wypowiedzi mieszkańców.  

Główne tezy wystąpień uczestników: 

1 - p. burmistrz Waldemar Kujawa 

- przedstawienie historii prac nad tematem obwodnicy na przestrzeni ostatnich 

kilkudziesięciu lat, 

- omówienie powiązania planowanej drogi z sąsiednimi regionami. 
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2 - p. prezydent Roman Szełemej 

- omówienie przebiegu i wniosków z konsultacji społecznych, które odbyły się w Wałbrzychu 

w dniu 2 lipca, 

- przedstawienie znaczenia projektu dla aglomeracji obejmującej 22 okoliczne gminy w 

kontekście możliwości uzyskania dofinansowania z UE. 

3 - p. Agnieszka Procajło 

- pytanie o konieczność wyburzenia budynku mieszkalnego nr 5 zlokalizowanego przy 

planowanym rondzie w ul. Dworcowej 

4 - p. Jerzy Porszowski 

- pytanie o to, czy projektowany ciąg pieszo-rowerowy zostanie doprowadzony do dworca i 

czy będzie on oświetlony, 

5 - p. Zdzisław Skuga ??? (nr 10 na liście) 

- pytanie o koszt poszczególnych wariantów obwodnicy, 

- ocena przedstawionych wariantów – najlepszy wariant nr 2 (niebieski) ze względu na 

najmniejszą uciążliwość dla mieszkańców w trakcie budowy. 

6 - p. Helena Banaszyńska 

- pytanie o ewentualną przebudowę ulicy Szybowej, 

- wyrażenie obawy o los obecnych terenów rekreacyjnych w przypadku realizacji 

projektowanej obwodnicy. 

7 - p. Paweł Parecki 

- pytanie o rodzaj skrzyżowań planowanych ciągów pieszo-rowerowych z obwodnicą 

(jednopoziomowe czy kładka), 

8 - p. Mariusz Kozłowski 

- pytanie o koszty społeczne oraz związane z degradacją środowiska w przypadku realizacji 

obwodnicy, 

9 - p. Marian Jastrzębski 

- negatywna ocena wszystkich zaproponowanych przebiegów – droga powinna przebiegać 

po południowej stronie toru kolejowego, 

- podkreślenie bezsensowności projektowanych wariantów obwodnicy, 

10 - pp. burmistrz W. Kujawa, z-ca burmistrza P. Sosialuk 

- przedstawienie lokalizacji planowanej nowej strefy aktywizacji gospodarczej oraz 

omówienie znaczenia projektowanej obwodnicy dla rozwoju tej strefy, 
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11 - p. Aniela Jankowska  

- pytanie o rozwiązania zapewniające funkcjonowanie miasta i jego mieszkańców w trakcie 

prowadzenia robót, 

12 - p. prezydent Szełemej 

- omówienie racjonalności wyboru jednego z wariantów – warianty 1 i 2 (czerwony i 

niebieski) są praktycznie niemożliwe do realizacji ze względu na wysokie koszty i kolizje z 

obszarami chronionymi (brak możliwości uzyskania zgody organów ochrony środowiska na 

budowę), 

- wariant 3 (pomarańczowy) jest jedynym możliwym do realizacji,  a ponieważ jest już 

zapewnione finansowanie budowy obwodnicy, roboty mogłyby się rozpocząć pod koniec 

2016 roku, 

- podkreślenie roli miastotwórczej drogi przebiegającej w obrębie miejscowości, odsunięcie 

obwodnicy poza miasto powoduje zanik tkanki miejskiej, 

- omówienie procedury związanej z przejmowaniem budynków przeznaczonych do rozbiórki i 

wypłacaniem odszkodowań ich mieszkańcom. 

13 - p. Marian Jastrzębski 

- pytanie czy w procesie projektowania uwzględniono kierunki wiatru w kontekście 

rozchodzenia się wydzielanych przez pojazdy spalin, 

14 - p. Mariusz Kozłowski 

- pytanie o to, czy brano pod uwagę jeszcze inne przebiegi niż te przedstawione jako trzy 

warianty. 

15 - odpowiedzi udzielali p. prezydent Szełemej, p. burmistrz Kujawa z zastępcą oraz  

przedstawiciele biura projektowego DROMOST z Poznania. 

Na spotkaniu udostępniono do pobrania ankiety, które zainteresowani mogli wypełnić na 

miejscu i przekazać przedstawicielom biura projektowego, bądź przesłać do inwestora. 

Załączniki: 

1. Lista obecności 

2. Dokumentacja fotograficzna 

3. Kopia ogłoszenia w prasie lokalnej 

4. Przekazane ankiety i petycje 







DOKUMENTACJA FOTOGRAFICZNA 
  



 
Fot.1. Mieszkańcy Boguszowa – Gorc na spotkaniu w Centrum Kultury 

 

 
Fot. 2. Waldemar Kujawa – Burmistrz Boguszowa – Gorc – rozpoczęcie spotkania 
konsultacyjnego 



 
Fot. 3. Marek Kruszewski – Projektant, prezentacja wariantów koncepcji 

 

 
Fot 4. Roman Szełemej – Prezydent Wałbrzycha, Lider Aglomeracji Wałbrzyskiej – odpowiedzi 
na zapytania z sali 



Ryc.1. Ogłoszenie prasowe w tygodniku „30 minut”, nr 561 z 26 czerwca 2015 r. 

 
 

Ryc. 2. Ogłoszenie prasowe w „Panoramie Wałbrzyskiej”, nr 26, z 29 czerwca 2015 r. 

 




















